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6.januar 2023 

Referat 

 

Møde i DASAM’s bestyrelse den 6. januar 2023 på Teams (virtuelt) 
 

Deltagere: Harald Meyer, HM, Inger Schaumburg, IS, Pernille Melander Thorsen PM, Gitte Højberg 
Jacobsen, GJ, Astrid Rosenberg Eskildsen, ARE (observatør fra YAM), Margrethe Bordado Sköld, MBS 

Afbud: Milene Torp Madsen, Sorosh Taba 

 Aktion 
1. Valg af referent: 

 Valg af referent (seneste: Margrethe, Inger, Milene, Pernille, Sorosh, 
Inger, Astrid, Gitte) 

 

Inger skriver referat 

2. Referat fra sidst (opfølgning): 

Under synlighedspris rettes: MBS sørger for diplom. 

 

 

 Rekruttering til Kursusudvalget; efter møde d. 25/11 med 

nyuddannede speciallæger og delkursusledere (Gitte) 
Forslag om at delkursuslederne fremover skal indgå i kursusudvalget for at sikre at 
udvalget har nok og kvalificerede medlemmer.  

Sorosh og Sofie kontaktes.  
 

 

 Møde med NFA inkl. Steffen Bohni (expo-database) 
Der er aftalt møde mellem DASAM og NFA d. 12.januar 2023. Harald, 
Margrethe og Vivi deltager. 

 
 
 Speciallæger som skønsmænd. 

Der er forespørgsel på arbejdsmedicinske speciallæger som skønsmænd. Har 
ikke fået frivillige til at melde sig. Vi tager det op på GF, og får en aktiv 
skønsmand til at fortælle om opgaven. Bestyrelsen mener, det er en 
borgerpligt. 
 

 Kursus i anvendt toksikologi i Miljø- og Arbejdsmedicin. 
DASAMs bestyrelse har modtaget en ansøgning fra Paula Hammer og Anja 
Huusom på tilskud på 10.000 kr. Kurset er tænkt til at øge nuværende 
speciallægers kompetencer på det miljømedicinske område. I lyset af at 

MBS laver rettelse. 

Referatet godkendes, MBS 
lægger ud på hjemmesiden 
og sendes rundt. 

 

 

 

IS kontakter Sorosh. 

Harald kontakter Sofie. 

 

 

 
 

HM spørger en aktiv 
skønsmand. 

 

 

Astrid laver begrundelse til 
de to ansøgere. 
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DASAM fremover skal medvirke til at videreudvikle det miljømedicinske 
område og kompetencerne i uddannelse, klinik og forskning på området 
har bestyrelsen besluttet at give et tilskud på 10.000 kr. 
 
Det besluttes samtidig at arrangere brede medlemsmøder i 2023. Drøftes 
på næste møde. 

 

 

 

MBS sætter på dagsorden 

3. Meddelelser/opfølgning 

 Ingen 

 

 

4. Krav til den arbejdsmedicinske forskningsopgave. 
Videreuddannelsesudvalget har indstillet at fjerne muligheden for 
merit med undtagelse af, hvis man har ph.d. eller doktorgrad. 

Det sikrer ensartethed, forskningsmæssig uddannelse og tyngde samt 
forskningstræning. 

Der var ikke enighed i bestyrelsen. Vi vil gerne høre YAM og gruppen af 
cheflæger på AMK om deres synspunkter. Drøftes på næste 
bestyrelsesmøde. 

I sidste ende tages emnet på generalforsamling 2023, hvor 
beslutningen om evt. ny formulering skal tages. 

Astrid drøfter i YAM. 

Harald skriver til 
cheflægerne. 

MBS sætter på dagsorden. 

5. Økonomi –status (Gitte) 
Det ser fornuftigt ud. Årsmødet er som sædvanlig den store udgift. 
Årsregnskabet for DASAM drøftes næste møde. 

GJ taler med revisor og 
udarbejder udkast til 
DASAMs regnskab inden 
mødet i februar. 

MBS sætter på dagsorden. 

6. Årsmøde 2023 

 1.announcement er udsendt. Tilmelding gennem Lægeforening. 

o Regnskab 2022: er godkendt. 
o Spændende og fint sammensat program.  

Dag 1: PFAS og risikokommunikation.  

Dag 2: Årsagsvurderinger ved Psykiske problemstillinger og ved 
Allergi og astma. 

 

 

Husk tilmelding. 

Vi mødes 16-18 til 
bestyrelsesmøde 28. 

marts. MBS indkalder. IS 
bestiller overnatning og 
middag. 

(HUSK AFBUD TIL IS I GOD 
TID). 

7. Generalforsamling 2023. 
Gitte, Sorosh, Milene, Harald er på valg. Gitte, Sorosh og Harald genopstiller. ? 
Der bliver således 1 ledig plads i bestyrelsen. 

 Udkast bestyrelsens beretning er kommenteret af flere. Der bliver 
indsat resume’ fra udvalgene og deres beretning vedlagt. 

 IS har til rettet indkaldelsen. Færdiggøres ved næste møde. 

 Gitte har rundsendt Vedtægterne for DASAM i et fælles dokument. 

 Ole Carstensen er dirigent. Tine Malling og Simon Poulsen er 
referenter. 

 

IS kontakter Sorosh. 

HM skriver videre på 
beretningen, diskuteres til 
næste møde. 

Inger og Pernille laver oplæg 
til drøftelse af synlighed 
generelt på GF. 
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8. Arbejdsmiljøklagenævnet, indstilling af medlemmer. 
Nævnet ønsker som udgangspunkt en speciallæge af hvert køn. HM har ikke 
fået henvendelse fra mandlige speciallæger der ønsker at stille op til nævnet. 
DASAM  indstillede til genudnævnelse af to kvinder: Annette Kærgaard som 
medlem og Ellen Pedersen som suppleant.. 
 

 

 

9. Synlighedspris  
Blev drøftet og besluttet. 

IS bestiller indgravering på 
pokal. Margrethe sørger for 
diplom. 

IS uddeler prisen og holder 
talen ved festmiddagen på 
årsmødet. 

10. Nyt fra YAM (Astrid) 

YAM har undersøgt muligheder for deltagelse i returdage og 
virksomhedsbesøg for Yngre Læger på de arbejdsmedicinske afdelinger. Det 
er et flot oplæg. Forskellene gælder specielt virksomhedsbesøg. Det aftales at 
Astrid lægger op til drøftelse på GF. Hermed håber vi på mere ensartethed. 

 

Oplæg til diskussion på GF af 
Astrid. 

11. Nyt fra PAM  (Pernille) 

Opfordrer til at der kommer flere medlemmer i bestyrelsen for PAM, ingen 
psykologer fra Herning, BBH og Holbæk. 

HM og MBS forhører sig hhv 
BBH og Holbæk 

12. Næste møde 

Efterfølgende fysisk møde forud for årsmøde 28.marts 2023 

Afholdes på Teams  
10. februar 2023 

13. Eventuelt 

Punkterne Årshjul, Helbredsundersøgelser og Uddannelsesophold på eksterne 
arbejdsmedicinske ansættelsessteder sættes på dagsorden næste gang, idet 
Milene var fraværende. 

PRO-stress afprøves nu i Grindsted. Tidligere i Herning og Aarhus. Måske kan 
vi bede Morten Willert om en orientering af bestyrelsen. 

HM har kontaktet den nye beskæftigelsesminister om møde med DASAM om 
samarbejde f.eks. om revision af Arbejdsskadeområdet, register om objektive 
målinger, m.m. 

 
MBS sætter på dagsorden. 

 

PM spørger MW om han vil 
efter GF. 

 

 

Med venlig hilsen, 

Inger Schaumburg 


